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Аннотация. Рассмотрена краткая история создания отечественной урановой минерально-
сырьевой базы. Она сформирована в рамках «Атомного проекта» СССР. В начале 
сороковых годов в Советском Союзе насчитывалось всего пять мелких месторождений. 
Потрясающие по масштабам и стремительности открытия были сделаны благодаря 
государственной политике, позволившей привлечь для этого огромные финансовые и 
людские ресурсы. В короткие сроки был создан ядерный щит страны. 
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Abstract. Briefly examine the history of creation of domestic uranium mineral resource base. 
The work was carried within the framework of "Nuclear Project" of the USSR. In the early 
forties in the Soviet Union, there were only five of small deposits. Stunning in scale and speed 
discoveries were made thanks to government policies. Government attracted huge financial 
and human resources. In a short time was create the nuclear shield of the country. 
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